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1 
Bent u op de hoogte van de problemen die lange wachtlijsten veroorzaken in de Zeeuwse 
Jeugdhulpverlening? 
 
1 
Ja. 
 
2 
Zijn de problemen met betrekking tot de wachtlijsten in de jeugdzorg in de provincie Zeeland 
groter dan in andere provincies? Zo ja, hoe verklaart u dit verschil, terwijl de Zeeuwse jeugdzorg 
veel minder cliënten krijgt dan op grond van landelijke cijfers valt te verwachten? 
 
2 
Op grond van de vijfde meting van de Taskforce Wachtlijsten Jeugdzorg bleek dat per  
1-1-2004 de wachttijd voor aanvang van geïndiceerde jeugdzorg in de provincie Zeeland de 
langste was in Nederland. Met name voor ambulante hulp was de wachttijd op 1-1-2004 lang. 
Op basis van informatie van de provincie Zeeland wordt dit verklaard door de ontvlechting van 
taken tussen Bureau jeugdzorg en de Zeeuwse zorgaanbieder bij de totstandkoming van het 
Bureau Jeugdzorg in Zeeland in het laatste kwartaal van 2003. De zorgaanbieder beschikte op 
dat moment niet over een op de vraag afgestemde capaciteit aan ambulante hulp, terwijl het 
Bureau Jeugdzorg ambulante hulpvragen op indicatie niet meer in behandeling kon nemen. 
Bovendien bleek na nadere analyse van de gegevens door de provincie Zeeland, dat een groot 
deel van de indicaties ‘dubbel’ op de wachtlijst stond. 
 
3  
Deelt u de mening dat snelheid en toegankelijkheid bij hulpverlening aan jongeren vereisten zijn 
om problemen aan te kunnen pakken? Zo ja, hoe beoordeelt u de situatie in Zeeland in dit licht? 
 
3 
Ja. De provincie Zeeland heeft begin 2004 adequate maatregelen genomen om in het gebrek aan 
capaciteit aan ambulante hulp te voorzien. De meting van de wachtlijsten per 1 juli 2004 laat 
zien dat de gemiddelde wachttijd in Zeeland inmiddels overeen komt met het landelijk 
gemiddelde. Binnenkort stuur ik uw Kamer een actueel landelijk overzicht toe van de 
ontwikkeling van de wachtlijsten en wachttijden in de jeugdzorg in 2004. 
 
4 
Welke maatregelen heeft u in het verleden getroffen om de wachtlijsten voor jeugdhulpverlening 
in Zeeland te bekorten? 
 
4 
De toenmalige Commissie Aanpak Wachtlijsten Jeugdzorg heeft in 2001 aangegeven dat op 
landelijk niveau de wachtlijsten in de jeugdzorg moeten worden aangepakt door: een 
voortvarende invoering van de Wet op de jeugdzorg (om vraag en aanbod van jeugdzorg beter op 
elkaar af te stemmen door de vorming van de bureaus jeugdzorg), verbetering van de 
informatievoorziening en door het beschikbaar stellen van extra financiële middelen. De Wet op 
de jeugdzorg wordt per 1-1-2005 ingevoerd. Tevens ben ik voornemens binnenkort de uitvoering 
van een plan van alle bureaus jeugdzorg voor een betere informatievoorziening financieel te 
ondersteunen. Tenslotte stel ik structureel extra middelen beschikbaar voor aanbod aan 
jeugdzorg oplopend van € 11,7 miljoen in 2004 tot € 39,4 miljoen vanaf 2007. Ook de 
provincie Zeeland deelt mee in deze maatregelen. 



 
5 
Zijn deze maatregelen naar uw mening voldoende om een snelle terugloop van de wachtlijsten te 
garanderen? Zo niet, welke aanvullende maatregelen kunnen worden verwacht? 
 
5 
Eind 2003 hebben de minister van Justitie en ik een bestuursakkoord gesloten met het IPO over 
het ‘Financieel kader Wet op de jeugdzorg 2004-2006’. Partijen hebben afgesproken dat met de 
extra middelen die het Kabinet voor jeugdzorg beschikbaar stelt en verbetering van de 
doelmatigheid van de jeugdzorg op provinciaal niveau, de wachttijden in 2006 tot een 
aanvaardbaar niveau teruggedrongen kunnen zijn (Kamerstukken II, 2003-2004, 28606, nr. 10). 
Samen met het IPO werk ik nu een monitor uit om in 2005 en 2006 de voortgang van de 
gemaakte afspraken te volgen. Pas als uit de monitor blijkt dat de beoogde doelstellingen niet 
haalbaar zijn, zijn aanvullende maatregelen aan de orde.  
 
 


